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Maniitsoq, 18. januar 2010

I medfør af § 36, stk. 1 i Inatsisartut’s Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
• Hvad er begrundelsen for, at der kun er tildelt kvote på 300 muskosokser i 

Kangerlussuaq til erhvervfangernes sædvanlige vinterjagt der?
• Hvilke planer har man vedrørende fuld produktion af moskusoksernes kød og skind?
• Hvilke tiltag påtænker Naallakkersuisut at arbejde for i fremtiden for at gøre 

muskosjagten mere rentabel og for at gøre den mere tillokkende? 
(Medlem af Inatsisartut Ruth Heilmann, Siumut)

Begrundelse:
De sidste år siden moskusjagten startede i Kangerlussuaq, er det blevet sædvane at give en kvote 
op til 1000 dyr, og vi ved, at målsætningen for dette er, at det blandt andet skulle kunne give 
fangerne jagt, der kan betale sig for dem. En anden begrundelse for at give en kvote på 1000 dyr 
har været at regulere, det stadigt voksende bestand af moskusokser, og vi ved i dag, at antallet af 
dyr absolut ikke er nedadgående de sidste flere år.

Man kan forestille sig, at kvoten på kun 300 dyr ikke er befordrende for viljen at jage efter disse 
dyr. Det er jo svært at se, hvor meget fangerne vil kunne få ud af jagten.

Fakta i dag er jo, at fangerne selv skal betale for deres befordring og opholdsudgifter. For 
Maniitsoq-fangernes vedkommende skal snescooter og brændstof endvidere betales. Derfor mener 
jeg, at man sammen med fangerne skal undersøge, hvilke konsekvenser kvotetildellingerne har for 
fangernes økonomi.
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